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翻译起始因子4E在植物病毒侵染中的作用

卢航[1,2] 赵小明[1] 白雪芳[1] 杜昱光[1]

[1]中国科学院大连化学物理研究所,辽宁大连116023 [2]中国科学院研究生院,北京100049

摘要： 

在自然演化发展的过程中，植物进化产生了一系列抗外界微生物侵染的能力，其中包括抵抗依靠植物的生物合成及

能量的病毒。植物突变产生的隐性抗性基因可以表达破坏或限制病毒的侵染所必须的翻译起始因子4E，从而达到抑

制病毒在体内增殖的效果。综述了翻译起始因子4E在植物病毒侵染过程中的作用。 
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The Resistant Effect of EIF4E to Plant Virus

LU Hang, ZHA0 Xiao-ming| BAI Xue-fang| DU Yu-guang 

1. Dalian Institute of Chemical Physics, Chinese Academy of Sciences, Liaoning Dalian 116023;  2. 
Graduate School of Chinese Academy of Sciences, Beijing 100049, China 

Abstract: 

In the process of nature evolution, plants have evolved to overcome pathogenic infection, especially for 
virus, which relies on the plant＇s biosynthetic and energy-producing capabilities. Recessive resistance 
genes from mutations can destroy or restrict elF4E （eukaryotic translation initiation factor 4E ） 

required for plant virus infections, so as to prevent virus multiplication. This review introduces the 
mechanism of elF4E against virus infection in plants.
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